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ZÁPISNICA 
 

z 5. zasadnutia Monitorovacieho výboru pre Integrovaný regionálny operačný program, 
 

ktoré sa konalo dňa 23. mája 2017 v Trenčíne 
 

 
Miesto konania: Hotel Magnus, Považská 1706, 911 01 Trenčín  

 

Zúčastnení: podľa prezenčnej listiny (viď. príloha č. 1) 
   
 
Overovatelia zápisnice:  Ing. Patrícia Čekanová, PhD., mesto Košice 
    

Mgr. Katarína Mihaľová, sekcia programov cezhraničnej spolupráce, 
MPRV SR 

 
  

    

Prílohy: 
 

1. Zoznam zúčastnených - prezenčná listina 

2. Pozvánka a program zasadnutia 

3. Prezentácia (RO IROP, MF SR, MK SR, MZ SR) 

4. Schválená Výročná správa o vykonávaní IROP za r. 2016 

5. Schválená revízia IROP 

6. Schválený dokument Kritériá pre výber projektov IROP 

7. Schválené Hodnotiace a výberové kritériá k ŠC 2.1.2 a ŠC 3.1 

8. Schválená Komunikačná stratégia IROP 

9. Uznesenie MV IROP č. 9/2017 
 
 

Priebeh zasadnutia: 

 

Otvorenie zasadnutia a schválenie programu 5. riadneho zasadnutia Monitorovacieho výboru pre 
Integrovaný regionálny operačný program  

 
Podpredseda monitorovacieho výboru pre Integrovaný regionálny operačný program (ďalej  

len „MV IROP“, resp. „výbor“), generálny riaditeľ sekcie programov regionálneho rozvoja (ďalej len 

„GR SPRR“) Ing. Marek Mitošinka otvoril zasadnutie výboru, privítal členov a pozorovateľov výboru 

a ospravedlnil neprítomnosť pani ministerky. GR SPRR na úvod poďakoval sprostredkovateľským 

orgánom pre IROP, Európskej komisii, Centrálnemu koordinačnému orgánu i Orgánu auditu za 

ukončenie procesu dezignácie operačného programu dňa 5. mája 2017. Zároveň vyjadril nádej, že 
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nastavený model sa ukáže ako životaschopný a zmysluplný s rozumnou mierou odovzdávania 

kompetencií relevantným hráčom. 

GR SPRR informoval členov výboru o výsledku hlasovania písomnou procedúrou per rollam, schválení 

Dodatku č. 4 Rokovacieho poriadku Monitorovacieho výboru pre IROP a zverejnení uznesenia výboru 

z hlasovania písomnou procedúrou na webovej stránke Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja 

vidieka SR (ďalej len „MPRV SR“). 

GR SPRR oznámil členom monitorovacieho výboru, že na základe počtu podpisov členov výboru 

v prezenčnej listine je prítomných 34 členov, čím sa považuje výbor za uznášaniaschopný. V ďalšom 

priebehu zasadnutia sa počet členov zvýšil na 37. GR SPRR umožnil členom predložiť návrhy na 

doplnenie programu 5. zasadnutia výboru. Žiadne návrhy na doplnenie neboli predložené a následne 

bol nadpolovičnou väčšinou 32 hlasov program schválený, zároveň boli za overovateľov zápisnice 

nadpolovičnou väčšinou zvolení Ing. Patrícia Čekanová, PhD. za mesto Košice a Mgr. Katarína 

Mihaľová za sekciu programov cezhraničnej spolupráce MPRV SR.  

GR SPRR dal slovo zástupcom Európskej komisie (ďalej len „EK“). 

P. Eva Wenigová z generálneho riaditeľstva pre regionálnu a mestskú politiku EK poďakovala za 

pozvanie, ospravedlnila neúčasť p. Andreasa von Buscha na zasadnutí a zároveň zablahoželala 

Riadiacemu orgánu pre IROP (ďalej len „RO pre IROP“) k ukončeniu procesu dezignácie a poďakovala 

za všetku prácu RO pre IROP v minulom roku. 

Súčasný stav implementácie IROP 

GR SPRR odovzdal slovo PhDr. Borisovi Huslicovi, riaditeľovi odboru implementácie programov 

regionálneho rozvoja MPRV SR, a požiadal ho o zhrnutie procesu dezignácie od začiatku až po jeho 

ukončenie. Vo svojej prezentácii p. Huslica popísal proces dezignácie od jeho zahájenia vo februári 

2016 až po jeho ukončenie v máji 2017. Na konci marca 2017 bol ukončený audit pripravenosti, 

v rámci ktorého boli identifikované nedostatky, ktoré bolo potrebné v spolupráci so 

sprostredkovateľskými orgánmi odstrániť. Dňa 28. apríla bola uzatvorená správa z auditu, ktorá 

konštatovala, že zistenia boli odstránené. Informácia zo strany Centrálneho koordinačného orgánu 

(ďalej „CKO“) na EK bola cez systém SFC odoslaná dňa 5. mája 2017, čím bola procedúra dezignácie aj 

formálne ukončená. 

Vyhlásené a plánované výzvy odprezentovala Ing. Renáta Pečová, riaditeľka odboru riadenia 

programov regionálneho rozvoja MPRV SR. Oproti údajom uvedeným v prezentácii (príloha č. 3) 

informovala o vyhlásení výzvy na deinštitucionalizáciu zariadení sociálnych služieb a sociálnoprávnej 

ochrany detí a sociálnej kurately dňa 22. mája 2017, čím sa počet vyhlásených výziev a vyzvaní zvýšil 

na 17. Celková alokácia vyhlásených výziev je 766 mil. eur, čo predstavuje 43,7% z celkovej alokácie 

IROP. Zároveň informovala o výzvach, ktorých vyhlásenie plánuje RO IROP ako aj sprostredkovateľské 

orgány - Ministerstvo zdravotníctva SR (ďalej len „MZ SR“) a Ministerstvo kultúry SR (ďalej len „MK 

SR“) v r. 2017, kedy sa predpokladá celkový objem vyhlásených výziev na úrovni 70% alokácie IROP.  
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GR SPRR prezentoval úspešnosť vyhlásených výziev – počet a celkový objem predložených žiadostí 

o nenávratný finančný príspevok (ďalej len „ŽoNFP“) v rámci jednotlivých špecifických cieľov (ďalej 

len „ŠC“). Zároveň zhrnul stav odborného hodnotenia predložených ŽoNFP a projektových zámerov, 

pričom ocenil význam prvého kola procesu výberu projektov, ktoré umožňuje eliminovať v druhom 

kole mnohé chyby a nejasnosti.  Následne vyzval na diskusiu k prvej časti programu. 

Ing. Milan Muška zo Združenia miest a obcí Slovenska, zablahoželal k úspešnému auditu súladu IROP 

a k vytvoreniu predpokladov pre jeho úspešnú implementáciu, poďakoval GR SPRR a celému jeho 

tímu za ústretový prístup, neustálu komunikáciu a hľadanie spoločných riešení. Potvrdil sa veľký 

záujem zo strany miest a obcí, čo ukazuje, že školstvo stále trpí modernizačným dlhom a pre 

dosiahnutie kvalitného vyučovacieho procesu bude potrebné investovať ďalšie financie. Ocenil tiež 

dvojkolovosť procesu výberu projektov. Upozornil na potrebu ďalšieho zjednodušovania 

implementácie, hlavne pokiaľ sa jedná o predkladanú dokumentáciu zo strany žiadateľa smerom 

k ideálu, ktorým je princíp jedenkrát a dosť, t.j. aby štát nežiadal od žiadateľov podklady, ktoré má 

k dispozícii (napr. výpis z registra trestov primátorov a starostov, účtovné závierky obcí a miest). 

Zároveň upozornil na zákon o e-governmente a položil otázku pripravenosti IROPu na výkon úradnej 

moci z pohľadu elektronickej komunikácie, nakoľko ZMOS bude mestá a obce nabádať, aby túto 

možnosť v záujme zrýchlenia komunikácie využívali. 

GR SPRR informoval prítomných, že posledné výzvy už umožňujú elektronické predkladanie ŽoNFP 

v súlade so zákonom, netýka sa to však zatiaľ príloh. Tieto prekážky RO pre IROP postupne odstraňuje 

v spolupráci s CKO, GR SPRR zároveň na tieto rokovania pozval i zástupcov ZMOS. K celkovému 

zjednodušovaniu administrácie sa rovnako už uskutočnilo niekoľko rokovaní, najmä s CKO. Zároveň 

požiadal všetkých, ktorí majú k tejto problematike akékoľvek podnety, aby ich aktívne predkladali 

a ubezpečil, že RO pre IROP sa bude tejto otázke v spolupráci s CKO, ako gestorom Systému riadenia, 

venovať. 

Ing. Daniel Lešinský, PhD. z CEPTA položil otázku k plánovanej výzve na ekologickú verejnú dopravu 

pre Bratislavu, Košice a Žilinu z pohľadu metodiky výberu miest realizácie. Upozornil, že z pohľadu 

znečistenia je na tom kriticky napr. Banská Bystrica, ako i ostatné krajské mestá. Zároveň vzniesol 

pripomienku k organizácii výboru a do budúcna požaduje dlhší čas na pripomienkovanie materiálov, 

ktoré majú byť predmetom rokovania, najmä ak sú rozsiahle. 

GR SPRR ubezpečil členov MV, že sa zo strany RO pre IROP nejedná o zámer, IROP nie je 

centralizovaný operačný program, čo vedie k zložitosti, časovej a logistickej náročnosti celého 

procesu. Do budúcna prisľúbil zlepšenie. 

Ing. Veronika Balážová, riaditeľka odboru koordinácie subjektov implementácie programov 

regionálneho rozvoja a CLLD MPRV SR, informovala účastníkov, že sekretariát MV IROP si splnil 

povinnosť danú štatútom rozposlať materiály na pripomienkovanie najneskôr desať pracovných dní 

pred zasadnutím. Nad rámec štatútu boli materiály rozposlané nielen členom a pozorovateľom MV 

IROP, ale aj ich sekretariátom, dňa 5. mája 2017. 



Ministerstvo pôdohospodárstva a rozvoja vidieka Slovenskej republiky 
Riadiaci orgán pre Integrovaný regionálny operačný program 

sekcia programov regionálneho rozvoja 
ZÁPISNICA 

z 5. zasadnutia Monitorovacieho výboru pre Integrovaný regionálny operačný program 
________________________________________________________________________________ 

4 
 

GR SPRR upozornil, že jednou zo základných podmienok EK na financovanie vozidlových projektov sú 

platné stratégie rozvoja dopravy. V tomto momente sú Bratislava, Košice a Žilina jediné tri územia, 

ktoré majú takéto stratégie v platnosti a spĺňajú tak podmienku oprávnenosti. RO pre IROP vyhlási 

v budúcnosti výzvy i pre ostatné územia, je však potrebná aspoň výrazná rozpracovanosť stratégií zo 

strany krajských miest a VÚC. Výzva bola vyhlásená z  dôvodu, aby územia, ktoré si už túto 

podmienku splnili,  mohli začať s prípravou a implementáciou projektov. 

Ing. Milan Ovseník z mesta Trenčín poďakoval za akceleráciu IROP od posledného zasadnutia výboru. 

Zároveň požiadal o e-mailové zaslanie výsledku auditu. Vyjadril podporu ZMOSu v otázke potreby 

zjednodušovania, ktorú mesto Trenčín vníma z pozície žiadateľa, a ktorá sa týka nielen dokumentov 

a systému prípravy ŽoNFP, ale i Systému riadenia a užívateľskej prístupnosti ITMS. Nejasnosti vo 

výzvach vedú ku chybám na strane žiadateľa a následne k potrebe klarifikácie, čo predlžuje proces 

hodnotenia. Upozornil tiež na veľký záujem žiadateľov o výzvy, ktorý v mnohých prípadoch 

prekračuje alokáciu, čo bude v prípade prípravy väčšej revízie OP v budúcnosti potrebné zohľadniť 

v RIÚS. 

Ing. Milan Muška zo Združenia miest a obcí Slovenska informoval účastníkov, že práve v deň konania 

zasadnutia výboru bola zo strany Ministerstva hospodárstva SR zverejnená prvá plne elektronická 

výzva, pričom niektoré typy potvrdení sú už plne integrované v systéme ITMS a nebude ich potrebné 

vyžadovať. Apeluje na RO pre IROP aby rovnako začal implementovať elektronický výkon verejnej 

moci. 

Ing. Ladislav Šimko z CKO ocenil pokrok ITMS 2014+ oproti verziám v predchádzajúcich programových 

obdobiach. Integrácia a prepojenie ITMS s jednotlivými registrami bude pokračovať, avšak pokrok 

v tejto oblasti je podmienený postupom elektronizácie verejnej správy ako takej. Elektronizácia je 

cieľom úradu podpredsedu vlády SR pre investície a informatizáciu, avšak upozornil aj na skutočnosť, 

že naďalej bude existovať i papierová verzia, aby mali žiadatelia možnosť predkladať dokumenty 

i v takejto forme. 

GR SPRR upozornil na veľké množstvo a širokospektrálnosť vyhlásených výziev, čo so sebou 

prirodzene prináša istú chybovosť. RO pre IROP vyvíja maximálne úsilie na elimináciu týchto chýb 

pred ich vyhlásením a predchádzanie potrebe aktualizácie výziev, je to však lepšie ako zanechať 

chyby v systéme. Posun termínov na predkladanie ŽoNFP vysvetlil veľkým záujmom o výzvu na 

predkladanie PZ a limitovanými kapacitami na ich spracovanie, ako v samotnom RO, tak i na 

jednotlivých sprostredkovateľských orgánoch. Potreba klarifikácie u jednotlivých projektov 

nevypovedá o kvalite výzvy, je to o snahe umožniť žiadateľom doplniť doklady tak, aby mohli byť 

projekty posunuté do ďalšieho kola.  

PhDr. Boris Huslica, riaditeľ odboru implementácie programov regionálneho rozvoja MPRV SR, 

informoval členov výboru, že podpisový proces zmlúv o spolupráci s MK SR a MZ SR bude zahájený 

v najbližšom čase. V týchto dňoch je distribuovaný list p. ministerky týkajúci sa záverov auditu, správa 

z auditu nebola zasielaná z dôvodu svojho rozsahu, avšak v prípade potreby to nepredstavuje 

problém. 
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Mgr. Renáta Kaščáková z mesta Trenčín mala otázku týkajúcu sa alokácie na vyzvanie na materiálno-

technické zabezpečenie. GR SPRR informoval, že toto vyzvanie je otvorené a má pokrývať chod 

RO pre IROP (publicita, IT, poradenské služby, prenájmy, vozidlá atď.) v priebehu celého 

programového obdobia vrátane posledných dvoch rokov fungovania OP. Záväzky voči 

sprostredkovateľským orgánom sa budú plniť priebežne, v priebehu tohto týždňa boli na RO pre IROP 

zaregistrované ŽoNFP na technickú pomoc od SO vrátane mesta Trenčín. Po preukázaní štatistiky 

potreby zdrojov na konci tohto roka bude RO pre IROP na individuálnej báze prehodnocovať 

delegačné zmluvy s jednotlivými sprostredkovateľskými orgánmi.  

GR SPRR požiadal Mgr. Marcelu Zubriczkú (zástupkyňu Certifikačného orgánu pre IROP), generálnu 

riaditeľku sekcie európskych fondov  Ministerstva financií SR (ďalej len „MF SR“), aby predniesla svoju 

prezentáciu týkajúcu sa finančnej implementácie IROP. P. Zubriczká upozornila na pokrok oproti 

stavu v čase posledného zasadnutia MV IROP a vyjadrila nádej, že ukončenie procesu dezignácie IROP 

prispeje k akcelerácii a že ku koncu roka bude naplnený záväzok n+3 tak, aby nedošlo k 

decommitmentu. Zároveň informovala, že v štátnom rozpočte je zabezpečený dostatok zdrojov na 

spolufinancovanie, keďže sa presunuli i finančné prostriedky z r. 2016. 

Schvaľovanie Výročnej správy o vykonávaní IROP za r. 2016 

GR SPRR otvoril druhý bod programu, schvaľovanie Výročnej správy o vykonávaní IROP za r. 2016 

a zároveň vyzval ku krátkemu komentáru p. Wenigovú z EK. P. Wenigová požiadala o prípravu 

uznesenia zo zasadnutia MV IROP v tom zmysle, že i keď bude Výročná správa členmi MV IROP 

schválená v predloženom znení, RO pre IROP v spolupráci s EK zapracuje do jej znenia formálne 

pripomienky EK, ktoré Komisia nepredložila v stanovenom termíne. GR SPRR zároveň avizoval, že 

dokument bude členom a pozorovateľom MV IROP zaslaný bezodkladne po jeho finalizácii. 

Následne GR SPRR vyzval členov na hlasovanie týkajúce sa schválenia Výročnej správy o vykonávaní 

IROP za r. 2016. Hlasovania sa zúčastnilo 36 členov výboru s hlasovacím právom: 

Za -  35  

Proti – 0  

Zdržali sa hlasovania – 1  

Na základe výsledkov hlasovania členov výboru bola navrhnutá Výročná správa o vykonávaní IROP za 

r. 2016 schválená s výhradou zapracovania pripomienok EK. (príloha č. 4) 

Schvaľovanie návrhu revízie IROP 

GR SPRR zosumarizoval návrh revízie IROP, pričom oboznámil členov a pozorovateľov výboru 

so zámerom RO pre IROP zrealizovať korekčnú revíziu IROP v priebehu tohto roka tak, aby okrem 

odstránenia nedostatkov, ktoré sa objavili v priebehu implementácie OP obsahovala i zosúladenie 

alokácie PO 1 tak, aby bola splnená požiadavka EK na nasmerovanie min. 30 % alokácie PO 1 do 

verejnej osobnej dopravy a cyklodopravy. Najväčší pokles alokácie je v rámci ŠC 1.1, a to najmä 
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v prospech cyklotrás a verejnej osobnej dopravy. Celý proces revízie začal zberom podnetov 

a komunikáciou s regiónmi, zmeny vyžadujú tiež potvrdenie Radami partnerstva jednotlivých 

regiónov. Zároveň informoval o cieľoch sprostredkovateľských orgánov v rámci revízie IROP: MZ SR sa 

primárne zameriava na rozšírenie množiny potenciálnych prijímateľov a MK SR ujasňuje formálnejšie 

veci týkajúce sa výsledkových a výstupových indikátorov. Ostatné úpravy sú viac klarifikačného 

a zosúlaďovacieho charakteru.  

P. Wenigová potvrdila, že ohľadom revízie prebehla diskusia s EK a zároveň informovala o nutnosti 

zníženia celkového balíčka ERDF pre SR (tzv. finančná obálka), čo sa dotkne aj celkovej alokácie IROP. 

GR SPRR informoval o pripravovaných rokovaniach s CKO, ktorý by mal predstaviť istý model 

realizácie tejto požiadavky. P. Wenigová informovala, že z pohľadu EK nie je navrhovaná revízia 

problematická, upozornila však na potrebu dodržania výkonnostného rámca. GR SPRR navrhol 

z dôvodu akcelerácie hlasovať o revízii tak, ako bola predložená a pripomienkovaná členmi a otvoril 

diskusiu k navrhovanému zneniu revízie. 

Mgr. Mária Machajdíková za Národnú radu občanov so zdravotným postihnutím v SR ocenila, že 

v ŠC 2.1.1 sa menia max. kapacity zariadení poskytujúcich sociálne služby (max. 6 ľudí v domácnosti 

a max. 12 ľudí v jednom objekte, t.j. je možnosť rozdeliť ich do dvoj- až troj- izbových bytov), avšak 

vyjadrila poľutovanie nad tým, že 22. mája 2017 bola vyhlásená výzva na deinštitucionalizáciu 

zariadení sociálnych služieb, kde sú v podmienkach explicitne definované maximálne kapacity (max. 6 

ľudí v domácnosti a max. 2 domácnosti v jednom objekte), ktoré od dnes pravdepodobne už nebudú 

platné a v praxi sa ukázali ako problematické. Zároveň vyslovila pripomienku k navrhovanému 

bodovému kritériu 2.7 v rámci návrhu HaVK k ŠC 2.1.2,  kde sa poskytovanie sociálnych služieb 

centrami integrovanej zdravotnej starostlivosti uvádza ako fakultatívne, pričom v rámci OP je 

v súčasnosti definované, že v CIZS budú tieto sociálne služby poskytované, čo je v súlade i s platnou 

implementačnou stratégiou MZ SR. Vypustením tejto podmienky sa vzdávame ambicióznej idey 

integrácie sociálnych a zdravotníckych služieb, ktoré sú kľúčové pre dlhodobú starostlivosť. 

GR SPRR informoval, že zmena v max. kapacitách je iniciatívou Ministerstva práce, sociálnych vecí 

a rodiny SR ako vecného a legislatívneho garanta. Výzva s novou textáciou môže byť vyhlásená až po 

predložení revízie IROP na EK, čo sa očakáva v priebehu nasledujúcich dvoch mesiacov, nepostačuje 

teda jej schválenie členmi výboru. RO pre IROP sa z dôvodu plynulosti procesu rozhodol výzvu 

vyhlásiť, pričom GR SPRR zároveň avizoval jej aktualizáciu v prípade, že revízia v predloženom znení 

bude schválená a predložená na EK. 

Ing. Michal Štofko, PhD., riaditeľ Odboru stratégie MZ SR, informoval, že nastavenie sociálnych 

služieb ako vylučovacieho kritéria by pre mnohé obce znamenalo, že by nemohli projekty na CIZS 

vôbec realizovať. Fakultatívne poskytovanie sociálnych služieb predstavuje uvoľnenie podmienok pre 

obce. 

Ing. Milan Muška zo ZMOS navrhol v rámci ŠC 2.1.2 rozšíriť okruh oprávnených žiadateľov i na 

poskytovateľov zdravotnej starostlivosti. Upozornil tiež na riziká vyplývajúce z požiadavky na trvalú 

udržateľnosť projektov. Zároveň vyjadril hlboké znepokojenie nad plánovaným znížením alokácie 

IROP z akýchkoľvek dôvodov, keďže je to prakticky jediný OP určený pre mestá a obce. 
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P. Wenigová z EK vysvetlila, že zníženie alokácie vychádza z európskej legislatívy a je dôsledkom 

ekonomického vývoja jednotlivých krajín. Je však na rozhodnutí členskej krajiny, ako bude zníženie 

alokácie rozdelené medzi operačné programy. Ing. Ladislav Šimko z CKO informoval, že vzhľadom na 

rast HDP je celkové zníženie finančnej obálky pre SR vo výške 68 835 tis. eur, čo bude rozdelené 

medzi tri operačné programy. 

Mgr. Marek Gocník, riaditeľ odboru programov technickej pomoci a riadenia ľudských zdrojov MZ SR, 

upozornil na nemožnosť aplikácie oprávnených prijímateľov neziskových organizácií zriadených MZ 

SR, a potrebu prehodnotenia množiny oprávnených prijímateľov, ktorými sú mestá a VÚC na základe 

partnerskej zmluvy s poskytovateľom zdravotnej starostlivosti priamo v teréne. V prípade, ak by 

poskytovateľ zdravotnej starostlivosti bol definovaný ako samostatný oprávnený prijímateľ, bola by 

potrebná zmena vo vzťahu k pravidlám štátnej pomoci. Poskytovanie sociálnych služieb ako bodové 

kritérium vychádza z oprávnených aktivít v rámci ŠC 2.1.2. V prípade, ak obec už má vybudované 

kapacity na poskytovanie sociálnych služieb, nebolo by efektívne ich povinné poskytovanie 

v novovytvorenom CIZS.  

GR SPRR navrhol, aby bolo v uznesení o schválení revízie OP uvedené, že v otázke oprávnenosti 

prijímateľov v rámci ŠC 2.1.2 prebehnú ešte vysvetľovacie rokovania medzi relevantnými subjektmi 

a MZ SR a následne bude výbor informovaný. S uvedeným návrhom účastníci diskusie súhlasili. 

MUDr. Ladislav Pásztor, MSc. za Asociáciu súkromných lekárov SR vyzdvihol úlohu poskytovateľov 

zdravotnej starostlivosti a lekárov a ich spolupráce s obcami. Zároveň vyjadril záujem zúčastniť sa na 

pripravovaných rokovaniach, vrátane otázky finančnej udržateľnosti centier. Zástupcovia MZ SR 

v tejto súvislosti informovali o pripravovanom návrhu finančného modelu, na základe ktorého bude 

možné definovať udržateľnosť projektov v spolupráci s VÚC. 

Ing. Milan Ovseník z mesta Trenčín upozornil na pretrvávajúci problém fragmentácie zdravotnej 

starostlivosti, čo o.i. spôsobuje nárast počtu klientov domovov dôchodcov. Upozornil na potrebu 

integrácie, vrátane zapojenia VÚC a poskytovateľov zdravotnej starostlivosti. 

Ing. Daniel Lešinský, PhD. z CEPTA ocenil presun alokácie smerom k ekologickým druhom dopravy. 

Zároveň požiadal o zaslanie tabuľky zmien alokácie z prezentácie členom MV IROP. Položil tiež 

otázku, prečo bol najväčší presun alokácie na cyklotrasy práve v Bratislavskom kraji. GR SPRR 

vysvetlil, že v tomto regióne bola najväčšia disproporcia alokácie v rámci PO 1.  

GR SPRR zhrnul výsledky diskusie a vyzval členov na hlasovanie o predloženom návrhu revízie IROP 

s výhradou definície oprávnených prijímateľov v rámci ŠC 2.1.2. Hlasovania sa zúčastnilo 36 členov 

výboru s hlasovacím právom: 

Za -  33  

Proti – 0  

Zdržali sa hlasovania – 3  
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Na základe výsledkov hlasovania členov výboru bola navrhnutá revízia IROP schválená s výhradou 

definície oprávnených prijímateľov v rámci ŠC 2.1.2, ktorá bude predmetom rokovaní relevantných 

partnerov s MZ SR. (príloha č. 5) 

Schvaľovanie kritérií pre výber projektov IROP 

GR SPRR otvoril ďalší bod programu, schvaľovanie kritérií pre výber projektov IROP. Ing. Renáta 

Pečová, riaditeľka odboru riadenia programov regionálneho rozvoja MPRV SR, uviedla dokumenty, 

ktoré sú predmetom schvaľovania výborom: hodnotiace a výberové kritériá v rámci ŠC 2.1.2 a ŠC 3.1 

a metodika kritérií pre výber projektov, verzia 1.3, ktorá je ako agregovaný dokument rozšírená 

o kritériá, ktoré sú predmetom schvaľovania. Uviedla tiež, že pôvodne avizované hodnotiace 

a výberové kritériá v rámci ŠC 2.1.1 (jasle) neboli nakoniec zaradené do programu z dôvodu 

nedoručenia pripomienok Ministerstvom práce, sociálnych vecí a rodiny SR. Avizovala tiež ich 

schvaľovanie na ďalšom zasadaní výboru, resp. písomnou procedúrou per rollam. 

GR SPRR následne odovzdal slovo Ing. Michal Štofkovi, PhD., riaditeľovi Odboru stratégie MZ SR, 

ktorý v krátkej prezentácii predstavil navrhované hodnotiace a výberové kritériá k ŠC 2.1.2, v rámci 

ktorého sa bude uplatňovať dvojkolový proces výberu projektov. Zároveň zhrnul výsledky 

pripomienkového procesu. 

Ing. Daniela Bímová z Banskobystrického samosprávneho kraja upozornila, že v niektorých oblastiach 

BBSK, v ktorých sa počíta s vytvorením CIZS (napr. Poltár, Revúca) nie je vytvorená dopravná 

infraštruktúra a je tam veľký nedostatok lekárov. Požiadala MZ SR o väčšie zapojenie samosprávnych 

krajov do prípravy výziev a väčšiu mieru komunikácie v budúcnosti tak, ako to robí RO pre IROP. 

Mgr. Marek Gocník, riaditeľ odboru programov technickej pomoci a riadenia ľudských zdrojov MZ SR, 

upozornil, že mnohé vznesené pripomienky sa týkali Master plánov a nesúviseli priamo s HaVK. 

Nakoľko Banskobystrický samosprávny kraj nie je sprostredkovateľským orgánom, je spolupráca 

komplikovanejšia a pri príprave Master plánu bude potrebné komunikovať vo väčšej miere 

i so ZMOS. GR SPRR v tejto súvislosti apeloval na MZ SR, aby hľadali kompromis so všetkými 

zúčastnenými partnermi. 

Mgr. Mária Machajdíková za Národnú radu občanov so zdravotným postihnutím v SR upozornila, že 

na základe diskusie s predstaviteľmi MZ SR, zostane aj po schválení HaVK výborom otázka 

oprávnenosti prijímateľov v rámci ŠC 2.1.2. Navrhla tiež vyššie bodové ohodnotenie poskytovania 

sociálnych služieb.  

GR SPRR na základe uvedeného vyzval členov na hlasovanie o predloženom návrhu hodnotiacich 

a výberových kritérií k ŠC 2.1.2. Hlasovania sa zúčastnilo 35 členov výboru s hlasovacím právom: 

Za -  29  

Proti – 0  

Zdržali sa hlasovania – 6  
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Na základe výsledkov hlasovania členov výboru boli navrhnuté hodnotiace a výberové kritériá k ŠC 

2.1.2 schválené (príloha č. 7). GR SPRR ubezpečil členov, že v prípade, ak budú výsledkom rokovaní 

o revízii IROP zmeny dotýkajúce sa schválených HaVK k ŠC 2.1.2, budú tieto zapracované. 

GR SPRR následne odovzdal slovo Ing. Radovanovi Karvaiovi, generálnemu riaditeľovi sekcie 

sprostredkovateľského orgánu pre IROP Prioritná os 3 MK SR, ktorý predstavil návrh hodnotiacich 

a výberových kritérií k ŠC 3.1 pre centralizovanú podporu a informoval o potrebe úpravy schválených 

HaVK k ŠC 3.1 pre decentralizovanú podporu z dôvodu zjavnej chyby v písaní.  

Ing. Milan Ovseník z mesta Trenčín požiadal o dovysvetlenie architektúry implementácie v rámci 

ŠC 3.1, najmä s ohľadom na jedno, resp. dvojkolovosť výberu projektov a regionálny aspekt. 

Ing. Karvai informoval, že projektové zámery sa zasielajú na MK SR a pri druhom kole je uplatňovanie 

vylučovacích kritérií zodpovednosťou odborných hodnotiteľov na MK SR a bodové kritériá uplatňujú 

odborní hodnotitelia na krajských mestách. Ing. Ovseník v tejto súvislosti upozornil na právny 

problém súvisiaci s uzatvorenými delegačnými zmluvami s krajskými mestami. PhDr. Boris Huslica, 

riaditeľ odboru implementácie programov regionálneho rozvoja MPRV SR, informoval, že tento 

problematický bod bol analyzovaný a na rokovaniach so sprostredkovateľskými orgánmi vyriešený. 

GR SPRR prisľúbil v tejto veci právne usmernenie zo strany RO pre IROP. 

GR SPRR následne vyzval členov na hlasovanie o predloženom návrhu hodnotiacich a výberových 

kritérií k ŠC 3.1. Hlasovania sa zúčastnilo 34 členov výboru s hlasovacím právom: 

Za -  32  

Proti – 0  

Zdržali sa hlasovania – 2  

Na základe výsledkov hlasovania členov výboru boli navrhnuté hodnotiace a výberové kritériá 

k ŠC 3.1 schválené (príloha č. 7).  

Schvaľovanie návrhu Komunikačnej stratégie IROP 

GR SPRR otvoril posledný bod programu, schvaľovanie návrhu Komunikačnej stratégie IROP. Zároveň 

informoval členov a pozorovateľov výboru o dôvodoch navrhovaných zmien, týkajúcich sa najmä 

zmeny kontaktných osôb a zapracovanie informácie, ako bude IROP komunikovaný smerom 

k znevýhodneným osobám so zdravotným postihnutím.  

GR SPRR následne vyzval členov na hlasovanie o predloženom návrhu Komunikačnej stratégie IROP. 

Hlasovania sa zúčastnilo 33 členov výboru s hlasovacím právom: 

Za -  33  

Proti – 0 

Zdržali sa hlasovania – 0  
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Na základe výsledkov hlasovania členov výboru bola Komunikačná stratégia IROP v predloženom 

znení schválená (príloha č. 8).  

 

Rôzne 

PhDr. Boris Huslica, riaditeľ odboru implementácie programov regionálneho rozvoja MPRV SR 

účastníkov v krátkosti informoval o príprave hodnotiacich a výberových kritérií pre miestne akčné 

skupiny (ďalej len „MAS“), ktoré budú schvaľované na nasledujúcom zasadnutí MV IROP, resp. 

písomnou procedúrou per rollam. Nakoľko zo strany PPA bola vyhlásená výzva na schvaľovanie 

stratégií a štatútov MAS, v najbližšom období sa očakáva vyhlásenie výzvy na chod MAS. RO pre IROP 

z tohto dôvodu aktívne pracuje na implementačnom modeli PO 5, čo so sebou prináša i potrebu 

schválenia HaVK, pravdepodobne ku koncu leta 2017. Zároveň požiadal členov výboru o súčinnosť 

a konzultácie prípadných nejasností. 

Ing. Juraj Ondračka z Národnej siete slovenských miestnych akčných skupín poukázal na výpočet 

alokácie pre jednotlivé MAS na základe počtu obyvateľov, počtu zúčastnených obcí a miery 

nezamestnanosti v rámci vyhlásenej výzvy na schvaľovanie stratégií a štatútov MAS. Tento výpočet 

považuje za nešťastný a vytvárajúci veľké regionálne rozdiely a upozornil na možnú problematickú 

implementáciu určeného objemu finančných prostriedkov v rámci MAS, ktorým bola zvýšená 

alokácia. Navrhol tiež prerokovať HaVK na riadnom zasadnutí výboru. Ing. Ondračka upozornil tiež na 

problém s personálnym obsadením v mnohých novovytvorených MAS, čo môže mať za 

následok možné zdržanie v implementácii a prípadné nedočerpanie finančných prostriedkov v rámci 

PO 5.  

GR SPRR odporučil, aby boli tieto obavy adresované priamo na PRV, ktorý je vyhlasovateľom výzvy a 

zároveň gestorom CLLD. MAS nemajú povinnosť zrealizovať projekty v celkovej výške alokácie 

a možno predpokladať, že predložené projekty budú reálne reflektovať potrebu daných území. 

Upozornil tiež na existenciu nápravného mechanizmu, ktorý umožňuje v prípade nedostatočnej 

funkčnosti niektorých MAS presunúť alokáciu v prospech funkčných MAS. RO pre IROP bude, najmä 

v počiatočných fázach implementácie, miestnym akčným skupinám nápomocný. Ohľadom spôsobu 

schvaľovania HaVK vyzval najskôr všetkých relevantných aktérov na diskusiu o obsahu dokumentu, 

ktorá môže zároveň určiť aj spôsob hlasovania. Ing. Ondračka s týmto návrhom súhlasil. 

Ing. Daniel Lešinský, PhD. z CEPTA sa informoval ohľadom motivácie k využitiu zeleného verejného 

obstarávania v rámci IROP. GR SPRR prisľúbil, že táto otázka bude zo strany RO pre IROP 

zodpovedaná písomne. 

Ing. Milan Muška zo ZMOS informoval, že minulý týždeň bolo na ZMOS prijaté uznesenie, ktorým 

žiada prehodnotiť vyhlásenú výzvu na stratégie MAS, nakoľko obsahuje disproporcie, ako i množstvo 

obmedzujúcich kritérií, ktoré sa navzájom vylučujú. Žiada preto o stretnutie s p. ministerkou s cieľom 

hľadať riešenia sporných otázok. 
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Ing. Ladislav Šimko z CKO informoval prítomných, že výzva bola zo strany CKO schválená, Riadiacemu 

orgánu pre PRV však boli dané isté odporúčania týkajúce sa spomínaných problematických oblastí.  

Ing. Milan Ovseník z mesta Trenčín upozornil na to, že IROP má byť predovšetkým integrovaným 

spôsobom aplikovanej intervencie do územia v jednotlivých oblastiach. Vyzval na vzájomnú 

komunikáciu a hľadanie prepojení medzi jednotlivými prioritnými osami v rámci IROP, napr. medzi 

sociálnou starostlivosťou a MŠ, medzi sociálnou a zdravotnou starostlivosťou, na integráciu zelených 

opatrení v rámci všetkých prioritných osí. GR SPRR súhlasil s potrebou integrácie na všetkých 

úrovniach systému. 

Záver 

GR SRPRR prečítal návrh uznesenia z 5. zasadnutia výboru (príloha č. 9).  

Na záver poďakoval všetkým zúčastneným a ukončil 5. zasadnutie výboru. 

 

Zápisnicu vypracovala:  
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